



DOI: 10.18572/2071-1190-2022-2-18-21

ОБ ЭКСТЕРРИТОРИАЛЬНОЙ ЮРИСДИКЦИИ ФСРА (1977 Г.) И ПРОТИВОДЕЙСТВИИ КОРРУПЦИИ В ОРГАНИЗАЦИЯХ

**Есяян Армен Карленович,
главный советник председателя Палаты адвокатов Республики Армения,
председатель Научно-образовательного совета Палаты адвокатов Республики Армения,
государственный советник юстиции третьего класса,
доктор юридических наук, профессор**

yesarm@mail.ru

Анализ положений Закона США об иностранной коррупции и практики его экстерриториального применения позволяет сформулировать ряд предложений, направленных на совершенствование процесса выявления и расследования преступлений коррупционной направленности, совершаемых от имени или в интересах юридического лица. Соответствующие изменения предлагается внести в ст. 19.28 КоАП РФ (Незаконное вознаграждение от имени юридического лица).

Ключевые слова: преступления, США, законодательство, комплаенс, коррупция, предупреждение.

ON THE EXTRATERRITORIAL JURISDICTION OF FCPA (1977) AND COMBATING OF CORPORATE CORRUPTION

**Armen K. Esayan
Chief Adviser to the Chairman of the Chamber of Lawyers of the Republic of Armenia
Chairman of the Academic Council of the Chamber of Lawyers of the Republic of Armenia
Class 3 State Counsellor of Justice, LL.D., Professor**

An analysis of the provisions of the US Law on Foreign Corruption and the practice of its extraterritorial application allows us to formulate a number of proposals aimed at improving the process of identifying and investigating corruption-related crimes committed on behalf of or in the interests of a legal entity. It is proposed to make appropriate changes to Article 19.28 of the Administrative Code of the Russian Federation (Illegal remuneration on behalf of a legal entity).

Keywords: crimes, USA, legislation, compliance, corruption, prevention.